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Protokoll 
fra 

hovedstyremøte 11/2022 
 

Det ble avholdt hovedstyremøte tirsdag 13. desember 2022 i Juristenes Hus.  
 
Møtet varte fra kl. 10.00 – 16.00 
 
 
Til stede 
fra hovedstyret  Sverre Bromander, Benedicte Gram‐Knutsen (fom sak 126 nr. 2), Ina Annett 

Grunnvåg, Jon Ole Bjørklund Whist (med unntak av sakene 126 nr. 2 og 127  
nr. 2), Rannveig Sørskaar, Anders Schrøder Amundsen, Kirsten Bleskestad, Kay 
Andrè Brudevik Haugen (fom sak 126 nr. 2), Marcel Stray (vara) og Erik Graff. 

 
Forfall:   Johannes Ørn Thorsteinsson og Nasjida Noorestany 
 
Fra sekretariatet  Magne Skram Hegerberg og Mette‐Sofie Kjølsrød  
 
 
Presidenten ønsket det nye styret velkommen etterfulgt av en kort presentasjon av alle tilstedeværende  
Han viste deretter til innkalling og dagsorden og spurte om det var merknader til disse, hvilket det ikke 
var.  
Presidenten tok videre opp en del forhold og problemstillinger knyttet til gjennomføringen av 
hovedstyremøtene og henstilte styret om å tenke på og komme med forslag og innspill til blant annet 
hvordan det er ønskelig at styremøtene skal gjennomføres, hvilket nivå i organisasjonen som skal 
behandle ulike saker, hvordan sakene skal presenteres samt en rekke andre praktiske spørsmål.  
Presidenten understreket at han ønsker at styret i fellesskap skal finne frem til den mest egnede 
arbeidsformen. Disse problemstillingen vil bli tatt opp på nytt på senere styremøter.  
 
 
Dagsorden                                
 
Sak 118/22  Hovedstyrets varamedlem                   

Presidenten innledet og viste til vedtektene § 3–4–1 samt tidligere praksis knyttet til det 
faste varamedlemmets deltagelse i hovedstyremøtene.  
Det fremkom ingen innsigelser til forslag til vedtak.  
 

Vedtak:  Varamedlemmet gis utvidet rett til å møte med tale‐ og forslagsrett i styremøtene.  

Sak 119/22  Protokoll fra hovedstyremøte 10/22             
Styret hadde ingen merknader til utkast til protokoll hverken skriftlig eller under 
styremøtet.  

 
Vedtak:  Protokollen godkjennes. 
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Sak 120/22  Utnevnelse av medlemmer til hovedstyrets utvalg for bistandssaker (HUB)           
Presidenten informerte om at alle plassene i utvalget skal besettes og redegjorde 
deretter blant annet kort for tidligere sammensetning av HUB, hvilke saker som 
behandles av utvalget og antatt arbeidsmengde.  
Forslag til medlemmer av HUB ble fremsatt i styremøtet. Styret besluttet å avvente 
utvelgelsen av varamedlem til visepresidenten og seksjonsleder for JF‐K er til stede.      

     
Vedtak:  Hovedstyrets utvalg for bistandssaker består for kommende periode av Kirsten 

Bleskestad, Jon Ole Bjørklund Whist og Rannveig Sørskaar.  
Varamedlem utpekes i det kommende styremøte.  

 
Sak 121/22   Leder av nettverksstyret                     

Presidenten informerte kort om saken og ba om styrets tilslutning til at visepresidenten 
går inn som ny leder av nettverksstyret.  Styret sluttet seg enstemmig til dette.  
 

Vedtak:  Visepresident, Benedicte Gram‐Knutsen, blir ny leder av nettverksstyret.  
 
Sak 122/22  Styreplass – Rettssenteret                   

Presidenten redegjorde for saken, herunder kort om bakgrunn og status. Tidligere 
visepresident, Katrine Bratteberg, fratrådte styrevervet i Rettssenteret etter eget ønske 
samtidig med at hun fratrådte stillingen som visepresident i forbundet. 
Styret påpekte at det var vanskelig å ta stilling til saken uten mer inngående kjennskap 
til historikken og ba om at saken settes opp til vedtak på et senere styremøte. JF‐Privat 
ble spesielt henstilt om å melde inn navn på eventuelle kandidater. I påvente av endelig 
avgjørelse, ble det foreslått å forespørre Katrine Bratteberg om hun kan opprettholde 
styrevervet i Rettssenteret inntil endelig avgjørelse er fattet.  
 

Vedtak:  Katrine Bratteberg forespørres om hun kan opprettholde styrevervet i Rettssenteret 
inntil hovedstyret har fattet endelig beslutning i saken.  

   Det utarbeides et grundig saksfremlegg som legges frem for hovedstyret på det første 
styremøte i 2023.  

 
Sak 123/22   Beramming av styremøter og styreseminar våren 2023           

Presidenten viste til det fremlagte forslaget til tidspunkt for styremøter og styreseminar 
våren 2023 og ba om innspill og synspunkter fra styret.  
Det ble raskt tydelig at det er mange ulike hensyn å ivareta, men at det som et minimum 
må tilstrebes å unngå tidspunkt for styremøtene som kolliderer med møter, 
arrangement, kurs ol i regi av Juristforbundet og/eller Akademikerne. Det ble også 
fremsatt ønske om at styremøtene forsøkes lagt til torsdager eller fredager (avslutning 
senest kl. 15.00 på fredager). Det bør også vurderes kortere styremøter, tettere 
intervaller og eventuelt også digitale møter ved behov. Styret anbefalte at det ble sendt 
ut en Doodle for beramming av styremøter for hele 2023 og at det sendes ut en 
foreløpig innkalling i outlook så snart som mulig.  
 
I forlengelsen av drøftelsene om tidspunkt for styremøtene, ble det foreslått å legge alle 
store og gjentagende arrangement på faste ukenummer slik at tidspunktet for 
gjennomføringen skaper størst mulig grad av forutsigbarhet for medlemmene. 
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Forslag 
til vedtak:  Det legges sendes ut Doodle med forslag til styremøter for hele 2023. 

Det legges frem forslag om tidspunkt (ukenummer) for gjennomføring av de store og 
gjentagende arrangementene i regi av Juristforbundet på det første styremøtet i 2023.  
 

Sak 124/22  Kvinneutvalget – oppnevning av medlemmer               
  Leder av Kvinneutvalget, Farah Ali, redegjorde for prosessen knyttet til oppnevningen av 

nye medlemmer og la frem forslag til innstilling.  
  Styret ga uttrykk for at utvalget hadde gjennomført en grundig prosess og hadde ingen 

innsigelser til innstillingen. Det fremkom heller ikke forslag på andre kandidater fra 
styrets side.  

  Farah Ali forlot styret under drøftelsene.  
 
Vedtak:  Styret støtter innstillingen fra Kvinneutvalget.  
 
Sak 125/22  Kandidater til Disiplinærnemnden for advokatsaker             

Presidenten viste til invitasjon fra Justis‐ og beredskapsdepartementet til å fremme 
forslag til kandidater til Disiplinærnemnden. Styret har mottatt to individuelle forslag.  
Styret drøftet forslagene og besluttet å fremme begge.  

      
Vedtak:  Paal Berg Helland og Anne Marie Berg foreslås som kandidater til Disiplinærnemnden 

for advokater.  
 
Sak 126/22  Oppfølging av saker etter landsmøtet                            

Presidenten innledet kort og ga deretter ordet til sekretariatet for gjennomgang av 
vedtakene, avklaringer og foreløpige drøftelser om videre prosesser.  

     
1. Redigerte dokumenter etter vedtak fra landsmøtet 
Reviderte dokumenter etter vedtak fra landsmøtet legges frem for styret til orientering. 
Følgende problemstillinger ble fremhevet og drøftet særskilt: 
 Retningslinjene for Kvinneutvalget ble endret slik at det nå er åpnet for at 

medlemmer at utvalget kan kompenseres for tapt arbeidsinntekt. Det er ikke tatt 
inn tilsvarende bestemmelse i retningslinjene for Inkludering‐ og mangfoldutvalget.  
Hovedstyret legger til grunn at den samme godtgjøringsordningen kan benyttes  
i Inkludering‐ og mangfoldutvalget.   
Attestering av godtgjørelser til medlemmer av utvalgene skal foretas av 
presidenten. 

 
 Vedtektene 

§ 3‐1‐1  Landsmøtet besluttet at «representanter» skal erstattes av «delegater» 
i denne bestemmelsen.  

  Det antas at det samme bør gjelde gjennomgående. Styret bekreftet 
dette.  

 
  Pensjonistene er gitt møterett på landsmøtet med tale‐ og forslagsrett.  
  Leder for pensjonistgruppen er informert muntlig, men styret besluttet 

at generalsekretæren skal tilskrive styret og informere om vedtaket.  
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§ 3‐1‐2  I siste setning, andre avsnitt er det tatt inn en presisering om at alle 
sakene fremlegges for landsmøtet sammen med hovedstyrets innstilling 
til vedtak.  

  Sekretariatet ba om en tydeliggjøring av om dette betyr at hovedstyrets 
innstilling skal fremlegges samtidig med at endelig dagsorden sendes 
delegatene. Hovedstyret bekreftet at det var slik bestemmelsen var 
skulle forstås.  

 
§§ 3‐2‐2 og 3‐4‐1 
  I kulepunkt 17 er «president og visepresident» strøket hvilket innebærer 

at valget gjelder ett felles varamedlem for de to valgte medlemmene til 
hovedstyret (ikke også for presidenten og visepresident). I § 3‐4‐1 som 
omhandler hovedstyrets sammensetning, er det ikke gjort endringer 
hvilket innebærer at det i denne bestemmelsen står at varamedlemmet 
møter i hovedstyret når presidenten, visepresidenten eller ett av de to 
direkte valgte styremedlemmene har forfall.  

  Hovedstyret har besluttet, ref. sak 118/22, at varamedlemmet møter 
fast i hovedstyremøtene hvilket gjør at § 3‐4‐1 ikke får betydning, men 
denne bestemmelsen bør endres på neste landsmøte.  

 
§ 3‐7‐1  Andre setning i første ledd skal tas ut på samme måte som for de øvrige 

andre seksjonene.  
 
§ 3‐7‐3  Første setning i andre ledd ble vedtatt fjernet da hovedstyrets forslag til 

vedtektsendringer ble behandlet (sak 23 på landsmøtet). JF‐Privat sitt 
forslag om endringer i samme setning, som fikk landsmøtets tilslutning, 
ble behandlet under sak 31, dvs. på et tidspunkt hvor landsmøtet hadde 
besluttet å fjerne denne setningen.  

  Uklart om dette innebærer at den angjeldende setningen er tatt inn 
igjen eller om det opprinnelige vedtaket om å fjerne setningen blir 
stående. Det fremkom ulike syn på den prinsipielle siden av 
problemstillingen under drøftelsene, men styret konkluderte med at 
setningen i § 3‐7‐3 fjernes i tråd med landsmøtets vedtak i sak 23.  

   
 
2. Rammebudsjett for 2023 inkl. kontingent 
Michael Krane gikk gjennom rammebudsjett som også var sendt styrets medlemmer i 
forkant av styremøtet. Styret ga honnør til sekretariatet for godt arbeid med 
rammebudsjettet. 
Landsmøtet besluttet, etter forslag fra JF‐Stat, at underforbruket i seksjonen skal 
benyttes til oppgradering av kontorlokalene i 6. etg. Krane redegjorde for noen 
regnskapstekniske problemstillinger knyttet til denne beslutningen og la frem et par 
forslag til løsning. Den valgte løsningen legges frem for revisor for godkjenning. Styret 
påpekte at intensjonen med vedtaket er klar og at det er ønskelig at arbeidet 
påbegynnes så snart som mulig. Se sak 127/22 for endelig beslutning.  
 
3. Plan for fremtidige budsjettprosesser 
Hovedstyrets forslag til plan for fremtidige budsjettprosesser ble vedtatt i tråd med 
forslaget.  
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4. Prosjekter/utvalg 
Presidenten gikk gjennom vedtakene fra landsmøtet.  
 
 Juristforbundet 2030 – prosjektplan/strategiprosess. 
        Forslag til strategiprosess ble godkjent som fremlagt. 
       Saken settes på dagsorden på et senere styremøte.  
 
 Profesjonsansvarsforsikring i Juristforbundet.  

Saken ble vedtatt i tråd med forslaget.  
Sekretariatet innhenter tilbud og legger saken frem for hovedstyret.  
 

 Inntektsforsikring. 
Saken ble vedtatt i tråd med forslaget.  
Sekretariatet innhenter tilbud og legger saken frem for hovedstyret.  

 
 Rettshjelpsforsikring som medlemsgode.  

Saken ble vedtatt i tråd med forslaget.  
Sekretariatet ba om en nærmere avklaring på hvorvidt saken gjelder en forsikring 
slik vedtaket sier, eller om det egentlig dreier seg om en utvidet rettshjelpsordning 
til medlemmene, dvs. på andre rettsområder enn det arbeidsrettslige.  
Rannveig Sørskaar bekreftet at JF‐Stat, som var forslagsstiller, mente å foreslå en 
utvidet rettshjelpsordning. Hovedstyret støttet dette synes.  
Sekretariatet innhenter tilbud på ulike modeller og legger frem forslag for 
hovedstyret.   

 
 Krav til stillingskoder for jurister i statlig sektor.  

Saken ble vedtatt i tråd med forslaget.  
Hovedstyret slo fast JF‐Stat har ansvaret for å jobbe med denne saken blant annet 
gjennom Akademikerne‐Stat. 
 

 Akademikernes internasjonale aktivitet. 
Saken ble vedtatt i tråd med forslaget. Jon Ole Whist informerte kort om historikken 
og tipset blant annet om at det bør tas kontakt med Tekna for nærmere informasjon 
om deres internasjonale engasjement.  
Saken forberedes og settes på dagsorden på et senere styremøte.  

 
 Vurdere tidspunkt for avholdelse av Juristkongress og Tillitsvalgtkonferansen for å 

sikre at møteplassene utnyttes best mulig samt henstillingen fra JF‐P om å avholde 
landsmøte i forkant av Akademikernes rådsmøte. 
Hovedstyret utvekslet foreløpige synspunkter, blant annet muligheten for å holde 
en nedtonet Kongress i 2023 for å legge til rette for at Tillitsvalgtkonferansen og 
Juristkongressen eventuelt kan avholdes samme år.  
Saken settes på dagsorden på et senere styremøte. På forespørsel fra sekretariatet, 
besluttet hovedstyret at Tillitsvalgtkonferansen i 2023 avholdes som planlagt.  
 

 Gjennomgang av alle forbundets opprettede utvalg og grupper.  
Hovedstyret besluttet at det bør settes ned et utvalg og utformes et mandat for 
arbeidet. Saken settes på dagsorden på et senere styremøte.  
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 Prosjekt 5000 

 utrede strategi og handlingsplan for studentmedlemmer innenfor en ramme på 
kr. 375.000‐ 

 utredning av karrierefremmende medlemstilbud 

 digitalisering av karrieretjenestene 

 100% stilling innen karrieretjenestene 

 Egen ressurs avsettes til rekruttering av medlemmer 

 Utrede muligheten for å opprette et eget studentspor på Juristkongressen 
med gratis deltagelse for x‐antall studenter. 

 
JF‐Student har fremmet ønske om at det allerede ved studiestart januar 2023 legges en 
plan for styrking av arbeidet med rekruttering av studentmedlemmer.  
Hovedstyret besluttet at Generalsekretæren, visepresidenten og presidenten, Marcel 
Stray og lederen av JF‐Student møtes for å avklare nærmere hva JF‐Student har behov 
for.  
Det legges frem en helthetlig plan for Prosjekt 5000 på et senere styremøte.  

 
 Norges Juristforbunds miljøsatsing og profil – et steg inn i fremtiden. 

 
 Spesialistutdanning. Hovedstyrets forslag til vedtak fikk tilslutning.  

Det er satt av ressurser i budsjettet tilsvarende en 50% stilling over 2 år for å lede 
prosjektet. Det bør utarbeides kravspesifikasjon og mandat for arbeidet.  
Saken settes på dagsorden på et senere hovedstyremøte.  
 

 Bachelor‐problematikken skal utredes av hovedstyret. 
Styret utvekslet foreløpige synspunkter blant annet knyttet om Akademikerne skal 
være en organisasjon for master +, rapporteringsrutiner av yrkesaktive medlemmer 
i Akademikerne mm. 
Saken settes på dagsorden på et senere styremøte.  

 
5. Resolusjoner  
Resolusjonene etter vedtak på landsmøtet ble lagt frem til orientering.  
 

 Synlighet av juridisk kompetanse. Ordlyden justert 

 Likhet for loven 

 Gjennomgang av forliksrådsordningen 

 Økt studiestøtte 
 

Styret understreket betydningen av at resolusjonene bekjentgjøres i ulike medier, 
sosiale fora osv. Det ble fremsatt ønske om at det er kommunikasjons‐spesialister til 
stede også under landsmøte.  

 
6. Øvrige oppgaver 

 Valgkomité for kommende periode 
Seksjonene ble minnet om at det må pekes ut/velges representanter til 
valgkomitéen fra alle seksjonene med unntak av JF‐Student.    

       Navn på representantene meldes til sekretariatet.  
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Sak 127/22  Eventuelt 
1. Suppleringsvalg til Akademikerne‐Kommune 
Presidenten informerte kort om bakgrunnen for forespørselen fra valgkomitéen i 
Akademikerne. Det ble også informert om blant annet forventet arbeidsbelastning og 
mulig frikjøp og kombinasjon med verv som hovedtillitsvalgt i Oslo kommune.  
Hovedstyret henstilte JF‐Kommune om å forhøre seg i egen seksjon og i OKJ nok en 
gang.  

 
Vedtak:   Eventuelle forslag til kandidater fremmes til sekretariatet senest 31.12.22. Dersom det 

kommer inn forslag, legges disse frem for skriftlig behandling i hovedstyret 2.1.2023. 
 
2. Oppgradering av 6. etg. i Juristenes Hus 
Konstituert leder i JF‐Stat, Rannveig Sørskaar, ba styret om adgang til å starte 
prosjektet/dialogen knyttet til beslutningen fra landsmøtet om å oppgradere 
kontorlokalene i 6. etg. i Juristenes Hus. 

 
Vedtak:   Det nedsettes en prosjektgruppe, Benedicte Gram‐Knutsen, Anders Schrøder 

Amundsen, Are Skjold Frykholm, Rannveig Sørskaar og Michael Krane, som legger frem 
et forslag til plan for oppgraderingsarbeidet for hovedstyret så snart som mulig. 
Forslaget skal være i tråd med budsjettet og landsmøtets vedtak.  

 
Informasjonssaker 
                         
Sak 128/22  Presidenten og visepresidenten                          

Presidenten åpnet med å gi uttrykk for at han har blitt tatt veldig godt imot i 
sekretariatet etter valget. Tiden siden landsmøtet har i hovedsak dreid seg om å komme 
på plass og bli kjent. Han har sammen med visepresidenten deltatt på allmøte og har 
også hatt introduksjonsmøte med lederteamet. Presidentskapet skal også besøke alle 
seksjonsstyrene. Han var også med på Dommerforeningens årlige julemiddag hvor også 
justisministeren var til stede.  
 
Visepresidenten informerte om at de har hatt møte med ledelsen i Advokatforeningen 
og at det er lagt opp til faste, månedlige møter i tiden som kommer. Advokatforeningen 
og Juristforbundet har flere saker av felles interesse, herunder et ønske om å se 
nærmere på hvordan Forliksrådene fungerer.  
Hun informerte også om at de planlegger å delta på to åpne høringer i Stortinget i 
januar.  
 
                  

Sak 129/22  Generalsekretæren                                 
Generalsekretæren innledet med å orientere styret om hvilke punkter som vanligvis 
inngår under hans orienteringspunkt, men understreket samtidig at han gjerne tar imot 
innspill og endringsforslag.  
 
Han ga deretter ordet til Line Egeland som la frem den endelige rapporten fra 
Arbeidsplassundersøkelsen gjennomført av Company Pulse.  
Videre bruk av funnene i undersøkelsen, herunder mulighet for mer spesifikke funn pr 
virksomhetsområde/sektor og videre markedsføring ble drøftet.  
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Etter presentasjonen av rapporten, informerte generalsekretæren blant annet om 
medlemstall, aktuelle prosjekter i sekretariatet og status i JUS. Betydningen av god 
markedsføring av Juristforbundet og JUS ble påpekt av styret. 
Presentasjonen legges i Admincontrol i etterkant av styremøtet.  
 

Sak 130/22  Seksjonene                   
JF‐Stat 
Rannveig Sørskaar informerte om at seksjonsstyret skal ha årsmøtet på nyåret og at det 
jobbes med å utarbeide toårsrapport for perioden. Det legges også planer for 
kommende periode.    
Hun opplyste videre at de lokale forhandlingene i virksomhetene ble avsluttet 30/11 og 
at det skal avholdes en evalueringssamling første uken i januar.      
           
JF‐Privat 
Anders Schrøder Amundsen orienterte om at det ble avholdt årsmøte i seksjonen 23/11 
hvor blant annet nytt styre ble valgt.  
Han informerte videre om at det planlegges en styresamling til våren og en 
tillitsvalgtsamling til høsten.  
Han ga avslutningsvis uttrykk for at det bør gjennomføres en profesjonell evaluering av 
landsmøtet, gjerne med ekstern fasilitator.  
         
JF‐Kommune 
Kay Andrè Brudevik Haugen orienterte om at seksjonen skal ha årsmøte primo 2023 
samt at kommuneprosjektet har planlagt mange besøk utover våren.      
     
JF‐Dommerforeningen   
Kirsten Bleskestad orienterte om at det ble avholdt møte med alle sorenskriverne 24/11 
om arbeidssituasjonen i domstolene. I slutten av november var hun også i møte med 
politisk ledelse i Justisdepartementet.  
Hun viste videre til at den årlige julemiddagen i regi av styret ble avholdt med 
statsråden til stede samt flere andre med sentrale funksjoner innen justissektoren.  
Avslutningsvis viste hun til at Dommerforeningens debatt på Litteraturhuset var vel 
gjennomført og godt besøkt.  
  
JF‐Student 
Marcel Stray orienterte om at det har vært lokalvalg ved alle fakultetene og at årsmøtet 
i JF‐Student finner sted 3.‐5. februar 2023.  
Det er gjennomført flere arrangement ved de ulike studiestedene, herunder veldig 
vellykket og godt besøk «Tapas og prat» og det planlegges også ytterligere to 
arrangement i løpet av januar. Studentseksjonen mange vervearrangement og tiltak, har 
resultert i ca. 1000 nye medlemmer i 2022.  

               
Sak 131/22  Orientering om aktuelle høringer                 

Presidenten viste til den oppdaterte oversikten over høringer som er kommet inn siden 
forrige styremøte.  
Det fremkom ingen innspill eller synspunkter til høringene.  

 
msk 
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